
Protokół  Nr   LVII/2018 

z  obrad  LVII sesji   Rady Miasta Rypin w dniu  12 października  2018 roku w Urzędzie  Miasta Rypin  

pod przewodnictwem  p. Jarosława Sochackiego  - Przewodniczącego  Rady Miasta.  

 

Na stan  14 radnych obecnych było  14.  

Lista obecności  stanowi  zał. Nr 1 do protokołu.  

Sesja trwała od godz.  12.00 do godz.15.30. 

Porządek obrad :  

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad  LVII   sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad   LVII  sesji, 

     c/ przyjęcie protokołu  LVI sesji. 

     d/ komunikaty  Przewodniczącego  Rady Miasta.  

 

2. Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  LVI sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4.  Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych   

     przez  radnych  Rady Miasta Rypin. 

5.  Informacja Burmistrza  Miasta Rypin  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych przez   

     osoby zobowiązane  zgodnie  z art. 24h ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym .  

6. Informacja o  wykonaniu  budżetu  miasta Rypin  za  I półrocze  2018 roku.  

7 . Podjęcie uchwał : 

a/ w sprawie   zasad i trybu występowania  mieszkańców  gminy Miasta Rypin  z obywatelską   

    inicjatywą uchwałodawczą ( projekt uchwały  Nr  LVII/372/2018) 



 b/ w sprawie uchwalenia  statutu miasta Rypin ( projekt uchwały Nr LVII/373/2018), 

 c/ w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie  wkładu pieniężnego  do Przedsiębiorstwa   

     Komunalnego KOMES spółka  z o.o w Rypinie  oraz objęcie  z tego tytułu  udziałów  

     (projekt uchwały Nr LVII/374/2018 ), 

  d/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu  na realizację  zadania   

      pn. „ Przebudowa drogi powiatowej  nr 2229 C ul. Młyńska  w Rypinie  odc. dł.  477mb” 

     (projekt uchwały Nr LVII/375/2018 ), 

 e/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin  na 2018 rok ( projekt  

     uchwały  Nr  LVII/376/2018 ), 

 f/ zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy   

    Miasta Rypin na lata   2018-2027( projekt uchwały Nr  LVII/377/2018 ), 

g/ w sprawie  dopuszczenia  zapłaty  podatków  i  opłat  stanowiących  dochody budżetu Gminy  

    Miasta Rypin  za pomocą innego instrumentu płatniczego ( projekt uchwały Nr  LVII/378/2018  ), 

h/ w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia  z Powiatem  Golubsko-Dobrzyńskim  w  

     celu zapewnienia  transportu dziecka  zamieszkałego  na terenie Gminy   z miejsca  jego     

     zamieszkania  do Specjalnego  Ośrodka   Szkolno-Wychowawczego  w Wielgiem  oraz ustalenia   

    zasad rozliczeń  finansowych  z tym związanych ( projekt uchwały Nr  LVII/379/2018). 

  

8.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

9.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

10 . Zamknięcie  obrad   LVII sesji Rady Miasta Rypin . 

 

Ad. 1a 

Przewodniczący  Rady Miasta p. Jarosław  Sochacki otworzył obrady  LVII sesji  i  stwierdził  qworum.  

Powitał wszystkich przybyłych  na obrady . 



 

Ad. 1b 

 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  porządek  obrad . Wnioskował  o wprowadzenie  do 

porządku  obrad  2 projektów  uchwał : 

 - w sprawie dopuszczenia  zapłaty  podatków  i opłat stanowiących  dochody budżetu Gminy  Miasta  

   Rypin za pomocą innego instrumentu  płatniczego- projekt uchwały  Nr LVII/378/2018 

   Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie wniosek przyjęła. 

-  w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia  z Powiatem  Golubsko-Dobrzyńskim  w  

   celu zapewnienia  transportu dziecka  zamieszkałego  na terenie Gminy   z miejsca  jego     

    zamieszkania  do Specjalnego  Ośrodka   Szkolno-Wychowawczego  w Wielgiem  oraz ustalenia   

    zasad rozliczeń  finansowych  z tym związanych - projekt uchwały Nr  LVII/379/2018. 

    Rada Miasta  Rypin  13 głosami „za „ przy 1 „wstrzymującym  wniosek przyjęła.  

    Następnie  Rada Miasta Rypin  jednogłośnie przyjęła porządek obrad  sesji uwzględniający   

    przyjęte  wnioski.  

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła  protokół  LVI sesji.  

 

Ad. 1d  

Na sesji podziękowano  p. Zenobii Rogowskiej - Prezes Stowarzyszenia Civitas Christiana  oraz p. 

Jackowi  Piechowiakowi – prezesowi Szkolnego Związku Sportowego. Panią Rogowską wyróżniono za 

krzewienie wartości patriotycznych i chrześcijańskich w naszym mieście.  

Pana Jacka Piechowiaka uhonorowano za wieloletnią pracę na rzecz szkolnego Związku Sportowego 

w Rypinie. Obydwoje uhonorowani nie kryli wzruszenia. Pani Rogowska podkreślała, że jej 

Stowarzyszenie stara się współpracować na rzecz miasta, powiatu i całej Ziemi Dobrzyńskiej. Ostatnio 



odsłonięto tablicę ku pamięci pierwszego posła z Ziemi Dobrzyńskiej, którym był ks. Władysław 

Mąkowski. Tablica znajduje się w kruchcie kościoła św. Trójcy. Dziękowała za wyróżnienie jej osoby.  

Pan Piechowiak również kierował słowa podziękowania za to niespodziewane wyróżnienie. Dodał, że 

traktuje swoje obowiązki jako normalną rzecz, która nie wymaga dodatkowych wynagrodzeń czy 

zaszczytów. Współpraca z samorządem układa się dobrze. Dziękował za wsparcie finansowe, dzięki 

któremu mógł zorganizować zawody sportowe, a tym samym promować nasze miasto.  

 

Ad. 2 

Burmistrz Miasta  informował m.in.: 

1. W dniu 4 października 2018 roku wszczęte zostało postępowanie na realizację zadania pn. 

„Przebudowa i rozbudowa ul. Cichej”. Termin składania ofert upływa  

19 października 2018 roku. Inwestycja realizowana będzie w trybie tzw. specustawy drogowej ze 

względu na konieczność poszerzenia pasa drogowego i wykupu działek prywatnych. Ponieważ na 

rynku występują bardzo duże trudności w pozyskaniu wykonawców robót drogowych oraz wysokie 

ceny ofertowe postanowiliśmy wydłużyć termin realizacji robót do lipca 2019 roku aby firmy mogły 

bez ryzyka zaplanować roboty również w okresie zimowym, bez ryzyka płacenie dużych kar 

umownych  

w przypadku ostrej zimy. Mamy nadzieję, że zwiększy to zainteresowanie firm jak 

i obniży cenę ofertową.  

2. Zbliża się zakończenie robót przy przebudowie targowiska przy ul. E. Orzeszkowej. 

Wykonawca praktycznie zakończył roboty drogowe oraz wykonywanie wiat oraz miejsc handlowych 

odkrytych. Na placu budowy czekają na montaż stoły do handlu.  

W piątek ma się odbyć montaż pawilonu biurowego oraz dwóch kompaktowych toalet publicznych 

podobnych do wybudowanej wcześniej toalety przy ul. Lipnowskiej. Do wykonania pozostał montaż 

słupów oświetlenia targowiska, elementów ogrodzenia oraz wyposażenia przepompowni wód 

deszczowych. Umowny termin zakończenia robót budowlanych to 17 października 2018 roku i może 

być on w  niewielkim stopniu przekroczony.  

3. W dniu 26 września 2018 roku dokonaliśmy odbioru końcowego bieżni oraz urządzeń 

lekkoatletycznych na terenie MOSiR. W ramach zadania wykonano sześciotorową bieżnię 400 

metrową o nawierzchni poliuretanowej typu  SANDWICH  oraz skocznię w dal, skocznię do skoku 



wzwyż, rzutnię do oszczepu oraz młota a także rzutnię do kuli. Obiekt został również bogato 

wyposażony zgodnie z wymogami Polskiego Związku Lekkoatletyki. Całość robót budowlanych wraz z 

wyposażeniem kosztowała nas ponad 2 900 000 zł z tego otrzymamy około 1 200 000 zł z 

Ministerstwa Sportu  

i Turystyki. Wykonawca przekroczył termin Umowny o 12 dni z przyczyn niezawinionych przez gminę i 

będziemy zmuszeni naliczyć przewidziane w umowie kary.    

4. Trwają prace termomodernizacyjne budynku Nowe Osiedle 14. Wymieniono już część stolarki 

okiennej, zdjęto pokrycie dachu z płyt azbesto-cementowych. Wykonawca zabezpieczył dach 

membraną paroprzepuszczalną, dach został docieplony rulonową wełną szklaną i aktualnie 

pokrywany jest blachą dachówkową. Ściany zewnętrzne docieplono styropianem gr. 15 i18 cm i po 

zakończeniu robót na dachu zostaną wykonane warstwy ochronne oraz ostateczna wyprawa z tynku 

silikatowego.   Prace obejmą również remont schodów zewnętrznych wraz z dojściem i opaską wokół  

budynku  opaskę wokół budynku. Termin zakończenia robót do 6 listopada 2018 roku. Wartość robót 

wynosi około 308 000,00 zł. 

5. W dniu 27 września 2018 roku dokonaliśmy odbioru robót związanych z ułożeniem płyt 

drogowych w ciągu ul. Polnej i Wiejskiej. Utwardzona została nawierzchnia na długości około 750 m 

ze wzmocnieniem poboczy z tłucznia kamiennego. Żelbetowe płyty drogowe pochodziły z rozbiórki 

modernizowanego placu targowiska przy  

ul. E. Orzeszkowej. Powykonawcza wartość robót wyniosła niespełna 85 tys. zł.     

6. W dniu 18 września 2018 roku przekazaliśmy plac budowy dla zadania realizowanego w 

ramach budżetu obywatelskiego – Miasteczko Ruchu Drogowego przy Szkole Podstawowej Nr 3. Ze 

względu na sytuację rynkową i gwałtowny wzrost kwot jakich żądają Wykonawcy za realizację robót 

zmuszeni byliśmy przeprowadzić aż  

4 postępowania przetargowe aby wyłonić Wykonawcę. Konieczna była też rezygnacja z części robót 

towarzyszących tej inwestycji. Pomimo umownego terminu zakończenie robót do dnia 17 listopada 

2018 roku Wykonawca opóźnia ich rozpoczęcie tłumacząc ten fakt kłopotami z dostępnością 

materiałów budowlanych i koniecznością zakończenia robót na innych inwestycjach. W przypadku 

przekroczenia terminu umownego Wykonawca obciążony zostanie karami przewidzianymi w 

Umowie. Zastosowane rozwiązania w opracowanym siłami własnymi projekcie miasteczka 

drogowego przewidują możliwość wykorzystania placu jako lodowiska w okresie zimowym. Mam 

więc nadzieję, że pomimo przesunięcia realizacji zadania na okres jesieni będziemy mieć szansę na 

skorzystanie z tej dodatkowej funkcji placu zimą  



i wykonamy porządne lodowisko oczywiście działające przy ujemnych temperaturach.     

7. W dniu 4 października 2018 roku przekazaliśmy plac budowy zadania Rozbudowa 

 ul. Dłutka – miejsca parkingowe.  Termin realizacji upływa 7 grudnia 2018 roku  

a wartość robót wynosi około 177 000 zł. W ramach inwestycji powstanie 27 miejsc parkingowych do 

parkowania prostopadłego i dwie zatoki do parkowania równoległego, na których będzie mogło 

parkować dodatkowe 10-12 samochodów. 

8. Siłami własnymi wykonaliśmy utwardzenie zjazdu do budynku przy ul. Lipnowska  

15 a aktualnie realizujemy prace związane z przebudową zjazdu przy ul. Dworcowej 2. Oszacowana 

wartość robót na podstawie kosztorysów inwestorskich wynosi około  

50 tys. zł, jednak rzeczywisty koszt powinien być niższy ze względu na korzystanie  

z brygady remontowej Urzędu Miasta oraz pracowników robót publicznych.  

9. W dniu 9 października 2018 roku rozpoczęły się również roboty przy inwestycji pod nazwą 

„Przebudowa ul. Norwida” . W ramach robót zostaną wymienione obramowania z krawężników i 

obrzeży betonowych oraz ułożona nawierzchnia z kostki brukowej betonowej. Istniejąca zniszczona 

nawierzchnia betonowa zostanie wykorzystana jako podbudowa. Wartość robót wynosi około 67 tys. 

zł a termin wykonania to 27 listopada 2018 roku. Zadanie realizowane jest przez Przedsiębiorstwo 

Komunalne „KOMES” . Cieszę się,  że nasza spółka pomimo licznych zadań własnych postanowiła 

startować  

w  przetargach i oferować konkurencyjne ceny. Przypominam, że KOMES wykonał  

w tym roku już jedno niewielkie zadanie inwestycyjne polegające na przebudowie chodników ul. 

Bukowej oraz ciągu pieszojezdnego pomiędzy ul. Willową i Bukową  

i wywiązał się z tego zadania bardzo dobrze. 

10. W dniu 8 października 2018 roku dokonaliśmy odbioru końcowego placu zabaw 

zlokalizowanego na terenie parku miejskiego. Powstał duży plac zabaw  

z 7 atestowanymi urządzeniami do zabawy w tym jednym dużym urządzeniem wielofunkcyjnym  w 

skład którego wchodzą m.in. 3 zjeżdżalnie, trzy wieże, przejście tunelowe z siatki i pierścieni, ścianka 

wspinaczkowa oraz  przeplotnia. Plac posiada nawierzchnię piaskową o grubości ponad 40 cm oraz 

ogrodzenie panelowe. Powierzchnia placu jest dużo większa niż wymagana przez zamontowane 

urządzenia co pozwoli nam na dalszą rozbudowę placu i uzupełnianie go o dalsze urządzenia 



zabawowe. Wartość zamontowanych urządzeń i robót budowlanych wyniosła blisko 250 tys. zł i była 

realizowana w ramach projektu dofinansowanego z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Wartość 

dofinansowania wynosi blisko 64 % wartości inwestycji.     

11. Z powodu braku ofert w pierwszym postępowaniu w dniu 10 października 2018 roku zostało 

wszczęte drugie postępowanie na realizację zadania pn. Ubezpieczenie grupowe pracowników, 

współmałżonków oraz pełnoletnich dzieci pracowników Urzędu Miasta Rypin oraz jednostek 

organizacyjnych i Instytucji Kultury Gminy Miasta Rypin.  

12. W dniu 20 września 2018 roku zostało wszczęte drugie postępowanie na realizację zadania 

pn. Rypińska Grupa Zakupowa. Dostawa energii elektrycznej do lokali  

i obiektów w okresie od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. W pierwszym postępowaniu wyłoniono 

dostawcę energii do oświetlenia ulicznego, natomiast wykonawca, który złożył najkorzystniejszą 

ofertę na dostawę energii do obiektów i lokali nie przedłużył terminu związania ofertą i jego oferta 

została odrzucona. Obecnie ceny dostaw energii elektrycznej są bardzo wysokie. W 2018 roku 

nastąpił niespotykany dotąd wzrost cen energii elektrycznej.  Przełomowe były miesiące 

marzec/kwiecień, kiedy na Towarowej Giełdzie Energetyki S.A. (TGE) ceny hurtowe zamiast 

spodziewanych 160-170 zł wzrosły szybko do 200 zł. W miesiącu wrześniu ceny osiągnęły wartość 

ponad  

300,00 zł. Stawki na  TGE  to wartości bez akcyzy, podatku VAT, certyfikatów i marży sprzedawcy. Na 

poziom ceny hurtowej wpływ ma przede wszystkim niespotykany dotąd wzrost ceny uprawnień do 

emisji CO2. Ponieważ tak wysoki poziom wzrostu cen energii nie znajduje uzasadnienia nawet we 

wzroście cen uprawnień do emisji CO2, istnieją podejrzenia, że na TGE doszło do spekulacji. Sprawa 

ma zostać zbadana przez URE we współpracy z UOKiK i KNF. 

13. W dniu 11 października 2018 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Dostawa 

materiału do nasadzeń zieleni w ramach zadania „Wzbogacanie oraz odnowa wiekowa i gatunkowa 

zieleni miejskiej na terenie miasta Rypin – rok 2018”. W ramach zadania dostarczone zostaną krzewy 

i drzewa za kwotę 9 396,00 zł. Termin realizacji zadania upływa 31 października 2018 roku. 

Burmistrz informował ponadto nt. projektów unijnych : 

Budowa boiska przy Zespole Szkół Miejskich w Rypinie,  

Projekt zakończony. Trwa rozliczanie finansowe zadania. 

Budowa bieżni na MOSiR w Rypinie jest w trakcie oceny.  



Projekt zakończony Do Ministerstwa Sportu i Turystyki został złożony wniosek o dofinansowanie 

zadania, trwa jego weryfikacja. 

Dziecięcy Bieg Po Zdrowie- 30.09-współorganizacja. 120 uczestników 

XIII Rypiński Bieg Po Zdrowie- 30.09 współorganizacja 170 uczestników 

Otwarcie Kompleksu Lekkoatletycznego na MOSIR w Rypinie. Mistrzostwa Miasta Rypin w 

lekkoatletyce- 5.10.współorganizacja 400 uczestników 

Fundusze Unijne 

2014-2020 

3.4 Poprawa efektywności energetycznej ZSM w Rypinie 

Projekt zakończony. Trwa procedura rozliczania  

4.4 Modernizacja Rypińskiego Domu Kultury 

Projekt został złożony. Trwa ocena formalna 

2.5 POIS Rewitalizacja Parku Miejskiego ul. Orzeszkowej 

 Projekt w realizacji. Trwa opracowanie SIWZ na wykonanie PFU dla zadania 

Modernizacja Rypińskiego Domu Kultury- Katolik 

Trwają prace w zakresie opracowania dokumentacji projektowej 

Budowa parku linowego w Parku Miejskim przy ul. Orzeszkowej 

Przeprowadzono dwa postepowania przetargowe, które nie wyłoniły wykonawcy.  

Budowa placu zabaw w Parku Miejskim przy ul. Orzeszkowej 

Zadanie zostało zakończone zgodnie z Umową. Inwestycja została zakończona z usterkami, które 

firma jak najszybciej usunie. Całkowity koszt zadania 289 tys. Budowa siłowni na powietrzu ZSM 

Projekt został zakończony. Trwa rozliczenie finansowe 

Budowa siłowni na powietrzu Rypińskie Centrum Sportu 

Trwa opracowywanie dokumentacji do zapytania ofertowego 

Budowa małej infrastruktury rekreacyjnej w Rypinie 



Projekt w ocenie. Zadanie obejmie budowę czterech stacji samoobsługowych dla rowerów, oraz 

jednego elementów nowego placu zabaw przy ul. Sportowej   

 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  podsumowanie pracy Rady w mijającej kadencji. Rada 

Miasta odbyła  56 sesji, na których podjęła  371 uchwał. Dzisiejsza sesja jest z kolei LVII sesją, na 

której  podjęte  zostaną kolejne uchwały. 

Burmistrz Miasta  dodał tylko, że wiele nauczył się przez 16 lat. Bardzo ważny jest klimat pracy. Dobra 

współpraca z Radą oraz  sprawny zespół urzędników , to gwarancja  tego, że może skupić się  na 

sprawach służących miastu i przyczyniać  się do jego rozwoju. Rada Miasta pracowała i  spotykała się, 

gdy tylko zachodziła  taka potrzeba. Burmistrz życzył   zaufania od mieszkańców , a tym samym 

powodzenia w najbliższych wyborach.  

 

Ad.3 

Przewodniczący  Komisji Rady Miasta Rypin  podsumowali pracę komisji  w mijającej kadencji. 

Komisje pracowały  w oparciu  o zatwierdzane co roku  przez Radę   plany pracy.  Odbywały też 

wspólne  posiedzenia . Średnio co roku kazda komisja odbyła  kilkanaście posiedzeń, na których  

zajmowała się  swoją tematyką opiniując też wiele  projektów  uchwał, wydając wiele opinii w 

rozpatrywanych sprawach. Przewodniczący dziękowali   sobie nawzajem za  konstruktywną  i owocną 

współpracę, dziękowali   kierownikom i pracownikom urzędu Miasta. Ciepłe słowa  i podziękowania  

padły też pod adresem pracowników Biura Rady, którzy to na co dzień współpracowali z radnymi.  

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady Miasta  informował  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych  przez radnych 

do końca kwietnia  br. 

Informacja stanowi  zał. nr  2 do  protokołu.  

 

Ad.5 

Burmistrz Miasta informował  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych przez  osoby  zobowiązane  

do ich złożenia  zgodnie z art. 24h ustawy o samorządzie gminnym. 



Informacja stanowi  zał. nr 3 do protokołu.  

 

Ad.6 

Skarbnik  Miasta przedstawiła  informacje nt. wykonania budżetu miasta Rypin za I półrocze  2018 

roku.  Informowała, że podstawą  do opracowania informacji  jest ustawa o finansach publicznych , 

gdzie zgodnie z tą ustawą   burmistrz  przedłożył  w/w informację  RIO oraz Radzie Miasta.  

Informacja została  opracowana  na podstawie  sprawozdań budżetowych oraz  materiałów  

źródłowych  przygotowanych  przez poszczególne jednostki  organizacyjne gminy  realizujące zadania  

budżetowe.  

Budżet miasta został  uchwalony  w następujących  wielkościach :  

- dochody  72.564.656 zł  

- wydatki   79.255.552 zł  

Zaplanowano deficyt budżetowy  w kwocie  6.690.896 zł . 

W wyniku zmian budżetowych  dokonanych w trakcie  I półrocza , na dzień objęty  informacją budżet 

ten  kształtuje się w następujących  wielkościach  : 

- dochody     76.930.405,15 zł  

- wydatki     86.839.450,95 zł  

Planowany deficyt budżetowy  zwiększył się  w stosunku do pierwotnej uchwały  budżetowej  o 

kwotę  3.218.149 zł, 

Plan dochodów budżetowych  w trakcie  I półrocza  zwiększył  się o kwotę 4.365.749,15. Na 

planowaną kwotę  dochodów   767.930.405 zł  osiągnięto  dochody w wysokości   36.298.336,59 zł , 

co stanowi  47,18 %  planu po zmianach.  Dochody własne  zrealizowano w kwocie  17.190.307 zł, co 

stanowi  47,36 % , dochody zewnętrzne  ( dotacje + subwencje )  wykonano  w kwocie  19.108.029  co 

stanowi  52,64  % . Subwencje  stanowią 21 %  dochodów   i zrealizowano je w kwocie  7.593.644 zł . 

 W okresie sprawozdawczym  czyniono  wszelkie  starania , aby poprawić  ściągalność  należności 

bieżących  i  zaległych.  Największy udział  w podatkach i opłatach  lokalnych  stanowi  podatek  od 

nieruchomości  - 29 % dochodów  podatkowych.  

Co do wydatków  , wydatki po zmianach wynosiły  86.839.450,95 zł  i wykonano je w kwocie  

36.169.873,03 zł  co stanowi  41,65 %. 



Szczegółowa informacja  stanowi  zał. nr  4 do protokołu.  

 

Ad.7a 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały  Nr  LVII/372/2018  w sprawie zasad i 

trybu występowania  mieszkańców  gminy Miasta Rypin  z obywatelską   inicjatywą uchwałodawczą. 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy  prawnego pod względem 

formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin  9 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr LVII/372/2018  w sprawie 

zasad i trybu występowania  mieszkańców  gminy Miasta Rypin  z obywatelską   inicjatywą 

uchwałodawczą. 

Uchwała Nr  LVII/372/2018  stanowi zał. nr  5 do protokołu.  

 

Ad.7b 

Przewodniczący Rady  Miasta przedstawił  projekt uchwały Nr  LVII/373/2018  w sprawie uchwalenia  

statutu miasta Rypin . Jest pozytywna opinia  Komisji Statutowej  Rady Miasta oraz radcy prawnego 

pod względem  formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin  9 głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr LVII/373/2018  w sprawie 

uchwalenia  statutu miasta Rypin . 

Uchwała Nr  LVII/373/2018  stanowi zał. nr 6   do protokołu. 

 

Ad.7c 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr LVII/ 374/2018 / w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie  wkładu pieniężnego  do Przedsiębiorstwa  Komunalnego KOMES spółka  z o.o w 

Rypinie  oraz objęcie  z tego tytułu  udziałów . 

Jest pozytywna  opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym .  

Skarbnik Miasta  zgłaszała poprawkę , aby w § 3 słowo   „ na wymianę „ zastąpić  słowem  „ na 

rekonstrukcję”. 



Przewodniczący Rady poddał  projekt uchwały z poprawką   pod głosowanie . 

Rada Miasta Rypin  10 głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr LVII/ 374/2018 / w sprawie 

wyrażenia zgody na wniesienie  wkładu pieniężnego  do Przedsiębiorstwa  Komunalnego KOMES 

spółka  z o.o w Rypinie  oraz objęcie  z tego tytułu  udziałów . 

Uchwała  Nr  LVII/ 374/2018 stanowi zał.  nr 7  do protokołu.  

 

Ad. 7d 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  LVII/375/2018 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu  na realizację  zadania   pn. „ Przebudowa drogi 

powiatowej  nr 2229 C ul. Młyńska  w Rypinie  odc. dł.  477mb”.  

Jest pozytywna  opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym.  

Przewodniczący Rady pytał, czy są planowane tam spowalniacze? 

Członek Zarządu Powiatu, pan Marynowski wyjaśniał, że sprawa ta stawała na Zarządzie i jest 

wyjaśniane, czy takie spowalniacze mogą być montowane na drogach powiatowych.  

Pan Przewodniczący prosił p. radnego powiatowego o dopilnowanie tej sprawy.  

Radny, p. Chojnacki również zwracał uwagę na ul. 3 Maja w sprawie spowalniaczy. 

Rada Miasta Rypin  10 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr LVII/375/2018 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu  na realizację  zadania   pn. „ Przebudowa 

drogi powiatowej  nr 2229 C ul. Młyńska  w Rypinie  odc. dł.  477mb”. 

Uchwała Nr   LVII/375/2018  stanowi zał. Nr 8  do protokołu. 

 

Ad.7e 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił   projekt uchwały  Nr LVII/376/2018 zmieniającej  uchwałę 

w sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin  na 2018 rok . 

Jest pozytywna  opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 



Burmistrz Miasta nawiązał do tabeli, którą radni otrzymali przed sesją, gdzie zabezpieczono kwotę 9,5 

tys. dla MOSiR.  

Wnioskował też o zabezpieczenie w budżecie  15 tys. zł  na zakup i montaż helisy- promującej akcję 

„Rypin na Marsie”.  

Radny, p. Chojnacki składał wniosek formalny o zabezpieczenie kwoty 15 tys. zł na wykonanie 

dokumentacji przez RTBS – podłączenie do miejskiej sieci ciepłowniczej 3 bloków przy ul. 3 Maja.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza . 

Rada Miasta Rypin 10 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego p. 

Chojnackiego. 

Rada Miasta Rypin 10 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający przyjęte wnioski i 

nowe kwoty wydatków i dochodów.  

Rada Miasta Rypin  10 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  LVII/376/2018 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin  na 2018 rok . 

Uchwała Nr  LVII/376/2018  stanowi zał. nr  9 do protokołu.  

 

Ad.7f 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  LVII/377/2018  zmieniającej uchwałę 

w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy   Miasta Rypin na lata   2018-2027.  

Jest pozytywna  opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin  10 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  LVII/377/2018  zmieniająca 

uchwałę w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy   Miasta Rypin na lata   

2018-2027. 

Uchwała Nr  LVII/377/2018  stanowi zał. nr 10   do protokołu.  

 

 



 

Ad.7g 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr LVII/378/2018 w sprawie  

dopuszczenia  zapłaty  podatków  i  opłat  stanowiących  dochody budżetu Gminy  Miasta Rypin  za 

pomocą innego instrumentu płatniczego. 

Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 10 głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr LVII/378/2018 w sprawie  

dopuszczenia  zapłaty  podatków  i  opłat  stanowiących  dochody budżetu Gminy  Miasta Rypin  za 

pomocą innego instrumentu płatniczego. 

Uchwała Nr LVII/378/2018  stanowi zał. nr  11  do protokołu.  

 

Ad. 7h 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr LVII/379/2018 w sprawie  wyrażenia 

zgody na zawarcie  porozumienia  z Powiatem  Golubsko-Dobrzyńskim  w  celu zapewnienia  

transportu dziecka  zamieszkałego  na terenie Gminy   z miejsca  jego  zamieszkania  do Specjalnego  

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  w Wielgiem  oraz ustalenia zasad rozliczeń  finansowych  z tym 

związanych. 

Jest opinia Radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.  

Radca prawny prosił też jeszcze o zmianę zapisu w podstawie prawnej, gdzie powinno być „art. 39 

ust. 4 pkt.2 ustawy Prawo Oświatowe”. 

Radny p. Nowatkowski pytał dlaczego finansuje to miasto,  gdzie miało być to współfinansowane z 

powiatem.  

Radca prawny wyjaśniał, że prawnicy powiatu twierdzą, że nie jest to możliwe. On jednak jest zdania, 

że samorządy różnych szczebli mogą ze sobą współpracować.  

Dyrektor MZOO dodała tylko, że miasto jest zobowiązane z mocy ustawy do zorganizowania takiego 

dowozu.  

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 12 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr   LVII/379/2018w sprawie  

wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia  z Powiatem  Golubsko-Dobrzyńskim  w  celu 



zapewnienia  transportu dziecka  zamieszkałego  na terenie Gminy   z miejsca  jego  zamieszkania  

do Specjalnego  Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  w Wielgiem  oraz ustalenia zasad rozliczeń  

finansowych  z tym związanych. 

Uchwała Nr LVII/379/2018 stanowi zał. nr  12 do protokołu.  

 

Ad. 8 i 9 

Przewodniczący Rady p. Sochacki informował jako członek Społecznej Rady SP ZOZ w Rypinie, że nie 

odbyło się żadne spotkanie do tej pory w sprawie szpitala. Zostały podjęte pewne kroki jeśli chodzi o 

szpital. Jest prowadzona kontrola przez RIO. Obowiązki dyrektora szpitala pełni w tej chwili dr Roman 

Wasielewski.  

Radnego Chojnackiego dziwiło to, że nie było w prasie wzmianki na ten temat, gdzie podczas 

ostatniej sesji powiatowej była burzliwa dyskusja.  

Burmistrz zwracał uwagę na to, że władze miasta nie mają wpływu na to, co pisze prasa. Temat 

szpitala stawał często na obradach naszej sesji. RIO miała kontrolować tylko lata 2016-2017, ale po 

interwencji ma być poszerzona o dłuższy okres czasu. Burmistrz dziękował panu Wasielewskiemu za 

podjęcie się funkcji pełniącego obowiązki dyrektora ds. medycznych szpitala oraz p. Annie 

Wilkanowskiej za podjęcie się p.o. dyrektora ds. finansowych. Główny księgowy nie spełnia 

podstawowych warunków.  

Radna p. Federowicz dziękowała panu Burmistrzowi, że zawsze jest tam, gdzie dzieje się coś źle. 

Chodzi oczywiście o mleczarnię ROTR, gdzie jest to spółka rolnicza, zupełnie nie związana z miastem.  

Nawiązując do tematu mleczarni radny p. Chojnacki poddawał pod rozwagę, dlaczego tak mało mówi 

się o odpowiedzialnych za ten stan rzeczy.  

Radny Szczęsny przyłączył się do słów poprzednika. Podziękował również swoim wyborcom za ten 

zaszczyt, jakim było reprezentowanie swoich mieszkańców przez ostatnie 4 lata.  

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady  Miasta  zamknął obrady  LVII sesji.  

 

Płyta  z nagraniem  obrad  sesji  stanowi  integralną część protokołu.  



 

Protokołowała :       Przewodniczący Rady Miasta  

Mariola  Małecka            Jarosław Sochacki  

Joanna Cieszyńska  


